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§ 1 
Val av justerare och dag för justering  

Beslut  
Stadsdelsnämnden utser 1:e vice ordföranden Lars Rottem 
Krangnes (C) att tillsammans med ordföranden Anders Göransson 
(S) justera protokollet den 24 oktober 2023. 
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§ 2 
Fastställande av dagordning  

Beslut  
Stadsdelsnämnden fastställer föredragningslistan med följande 
tillägg: 
  

 Skrivelse från (C) om HBTQI-kompetens inom 
äldreomsorgen läggs till som ärende 35. 
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§ 3 
Borttagen på grund av sekretess  
SÖD 2023/974 
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§ 4 
Borttagen på grund av sekretess  
SÖD 2023/975 
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§ 5 
Borttagen på grund av sekretess  
SÖD 2023/976 
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§ 6 
Borttagen på grund av sekretess  
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§ 7 
Allmänhetens frågestund  
Fyra medborgare kom och pratade om medborgarförslag, dels om 
cyklar i Tanto, en publik bastu under Årstabron och om en träfflokal 
som har öppet fem dagar i veckan. En medborgare pratade om att 
det inte finns någon träffplats för ungdomar i Hammarby sjöstad 
och hundrastgårdar. 
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§ 8 
Månadsrapport september 2023  
September 2023 
SÖD 2023/956 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens förslag till 

månadsrapport för september 2023 
2. Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att, i 

samarbete med föreningar i Gamla stan, göra en särskild 
trygghetssatsning genom att ordna julbelysning för upp till 
200 tkr. 

  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen. 
  
Ordföranden Anders Göransson m.fl. (S), Frida Nehrfors Hultén 
m.fl. (V) och Magnus Palm (MP) anmälde ett gemensamt förslag 
till beslut (Bilaga). 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Anders Göransson (S) ställde de två förslagen mot 
varandra och konstaterade att nämnden beslutat enligt det 
gemensamma förslaget från (S), (V) och (MP). 
  

Reservationer 
Lars Rottem Krangnes (C), Jonas Nilsson m.fl. (M) och Johan 
Lisspers (L) reserverade sig mot beslutet. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Månadsrapport per september med helårsprognos visar på ett 
överskott om 35,0 mnkr före och ett överskott om 40,7 mnkr efter 
resultatöverföring. 
 
Sjukfrånvaron för Södermalms stadsdelsförvaltning är senaste 
månaden lägre jämfört med samma period föregående år. Statistik 
för senaste rullande 12 månader var i juli 8,10 procent vilket är 
lägre jämfört med förra månaden. 
 
Äldreomsorg prognostiserar ett överskott om 34,7 mnkr efter 
resultatöverföring, övrig verksamhet ett överskott om 12,5 mnkr, 
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ekonomiskt bistånd ett överskott om 2,0 mnkr. Individ- och 
familjeomsorg prognostiserar ett underskott om 3,0 mnkr, 
administration ett underskott om 0,5 mnkr, stöd och service till 
personer med funktionsnedsättning ett underskott om 3,5 mnkr, 
stadsmiljö ett underskott om 1,5 mnkr. Övriga verksamheter 
prognostiserar en budget i balans. 
 
Den mest svårbedömda kostnadsutvecklingen är behovet av 
försörjningsstöd och behovet av platser inom vård- och 
omsorgsboende som succesivt förväntas öka under året. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2023/956-1 Månadsrapport september 2023  
 SÖD 2023/956-1.1 Bilaga 1 Ekonomiskt bistånd 2023 
 SÖD 2023/956-1.2 Bilaga 2 Uppföljning VOB 2023 
 SÖD 2023/956-1.3 Bilaga 3 Inskrivning Förskola 2023 
 SÖD 2023/956-1.4 Bilaga 4 Sjukfrånvaro 
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2023-10-19 
Ärende 8 

Månadsrapport september 2023 
Anders Göransson m.fl. S  

Frida Nehrfors Hultén m.fl. V 
Magnus Palm MP 

  
 
Förslag till beslut  
Att bifalla förvaltningens förslag med följande tillägg 
 
Att ge förvaltningen i uppdrag att, i samarbete med föreningar i Gamla stan, göra en särskild 
trygghetssatsning genom att ordna julbelysning för upp till 200 tkr. 
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§ 9 
Entledigande och fyllnadsval av ledamot i Södermalms 
stadsdelsnämnd pensionärsråd  
SÖD 2023/1001 
 

Beslut  
1. Åsa Kindblom, SKPF entledigas från sitt uppdrag som 

ledamot i Södermalms stadsdelsnämnds pensionärsråd. 
2. Gudrun Hammar, SKPF väls till ledamot i Södermalms 

stadsdelsnämnds pensionärsråd. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I varje stadsdelsnämnd ska finnas ett pensionärsråd (SPR) knutet till 
stadsdelsnämnderna som ett rådgivande organ för överläggningar, 
samråd och ömsesidig information mellan företrädare för 
pensionärsorganisationer och nämnd och förvaltningar i allmänna 
frågor som berör äldres levnadsförhållanden. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2023/1001-1 (Godkänd - R 1) Entledigande och 
fyllnadsval av ledamot i Södermalms stadsdelsnämnds 
pensionärsråd 
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§ 10 
Förordnande enligt lagen med särskilda bestämmelser 
om vård av unga (LVU)  
SÖD 2023/969 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden förordnar nedan nämnda tjänstepersoner vid 
sociala avdelningen, Södermalms stadsdelsförvaltning att begära 
polishandräckning enligt LVU § 43 1 st 2 p inom nämndens eget 
ansvarsområde: 
  
Katia Byrfors och Magdalena Chominska 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Södermalms stadsdelsnämnd svarar för socialtjänstens individ- och 
familjeomsorg inom Södermalms stadsdelsområde. Den nämnd som 
svarar för denna verksamhet fattar ett särskilt beslut om vilka 
tjänstemän som ska ha rätt att begära polishandräckning enligt 
LVU. 
  
Förvaltningen föreslår nämnden att förordna namngivna 
tjänstepersoner vid sociala avdelningen, Södermalms 
stadsdelsförvaltning rätt att begära polishandräckning för att 
genomföra beslut om vård eller omhändertagande enligt LVU. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2023/969-1 (Godkänd - R 1) Förordnande enligt lagen 
med särskilda bestämmelser om vård av unga (LVU) 
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§ 11 
Förlängning av entreprenadavtal avseende driften av 
vård- och omsorgsboendet Sofiagården  
SÖD 2023/469 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden rekommenderar kommunstyrelsen att förlänga 
avtalet med Vardaga avseende driften av Sofiagårdens vård- och 
omsorgsboende från och med den 1 november 2024 till och med 
den 31 oktober 2027. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Nuvarande avtal gäller från och med den 1 november 2021 till och 
med den 31 oktober 2024. Avtalet kan förlängas i ytterligare 3 år 
med möjlighet till ytterligare förlängning om först tre år och sedan 
ytterligare två år. Längsta möjliga avtalstid är till och med den 31 
oktober 2029. Överenskommelsen om förlängning ska vara skriftlig 
och träffas senast nio månader före avtalstidens utgång. 
 
Uppföljning av verksamheten sker genom äldreomsorgens modell 
för avtalsuppföljning där syftet är att säkerställa att entreprenören 
följer gällande avtal, förfrågningsunderlag och utfästelser i anbudet. 
 
Uppföljningen visar att de boende får god och säker omvårdnad och 
att det är en fungerande verksamhet. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2023/469-3 Tjänsteutlåtande SÖD 2023/469 rev 1 
 SÖD 2023/469-3.1 Bilaga 1 - Uppföljningsrapport 

Sofiagården vob 2023 
 SÖD 2023/469-3.2 Bilaga 2 - Verksamhetsuppföljning 

Sofiagården 2023 
 SÖD 2023/469-3.3 Bilaga 3 - Brukarundersökning 

Sofiagården 2023 
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§ 12 
Förlängning av entreprenadavtal avseende driften av 
vård- och omsorgsboendet Sjöstadsgården  
SÖD 2023/468 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden rekommenderar äldrenämnden att förlänga 
avtalet med Humana avseende driften av Sjöstadsgårdens vård- och 
omsorgsboende från och med den 1 november 2024 till och med 
den 31 oktober 2027. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Nuvarande avtal gäller från och med den 1 november 2021 till och 
med den 31 oktober 2024. Avtalet kan förlängas i 3 år med 
möjlighet till ytterligare förlängning om två år. Längsta möjliga 
avtalstid är till och med den 31 oktober 2029. Överenskommelsen 
om förlängning ska vara skriftlig och träffas senast nio månader 
före avtalstidens utgång. 
  
Uppföljning av verksamheten sker genom äldreomsorgens modell 
för avtalsuppföljning där syftet är att säkerställa att entreprenören 
följer gällande avtal, förfrågningsunderlag och utfästelser i anbudet. 
  
Uppföljningen visar att de boende får god och säker omvårdnad och 
att det är en fungerande verksamhet. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2023/468-3 Tjänsteutlåtande SÖD 2023/468 rev 1 
 SÖD 2023/468-3.1 Bilaga 1 - Rapport Sjöstadsgården 2023 
 SÖD 2023/468-3.2 Bilaga 2 - Verksamhetsuppföljning 

Sjöstadsgården 2023 
 SÖD 2023/468-3.3 Bilaga 3 - Brukarundersökning 

Sjöstadsgården 2023 
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§ 13 
Förändringar avseende hundrastgårdar inom 
Södermalms stadsdelsområde  
Framställan till kommunfullmäktige 
SÖD 2023/823 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden föreslår att kommunfullmäktige beslutar 

om ändring i Allmänna lokala ordningsföreskrifter för 
Stockholms kommun genom att ta bort hundrastgården i 
Malongenparken då den är avvecklad, enligt bilaga 1. 

2. Stadsdelsnämnden föreslår att kommunfullmäktige beslutar 
om ändring i Allmänna lokala ordningsföreskrifter för 
Stockholms kommun genom att lägga till en hundrastgård 
mittemot Älvsborgsgatan 1, enligt bilaga 2. 

3. Stadsdelsnämnden föreslår att kommunfullmäktige beslutar 
om ändring i Allmänna lokala ordningsföreskrifter för 
Stockholms kommun genom att lägga till en hundrastgård i 
Rosenlundsparken, enligt bilaga 3. 

  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Inom Södermalms stadsdelsområde finns tolv inhägnade 
hundrastgårdar och fem hundrastområden. I september avvecklades 
en av de tolv hundrastgårdarna då bostäder ska uppföras där 
hundrastgården varit. För att ersätta denna hundrastgård föreslås att 
en ny hundrastgård anläggas vid Älvsborgsgatan. 
 
Mot bakgrund av att det råder brist på hundrastgårdar i området 
kring Rosenlundsparken efter att Rosenlundsparkens hundrastgård 
avvecklades 2015-2016, föreslås att en hundrastgård under 2024 
anläggs i Rosenlundsparken i den del som ligger vid Ringvägen. 
 
Med anledning av ovan nämnda behöver de Allmänna lokala 
ordningsföreskrifterna för Stockholms kommun justeras. 
 
Beslut om nya hundrastplatser och avveckling av hundrastplatser 
ska fattas av kommunfullmäktige. Förvaltningen föreslår därmed att 
stadsdelsnämnden hos kommunfullmäktige begär en ändring i 
Allmänna lokala ordningsföreskrifter för Stockholms kommun med 
anledning av att hundrastgården i Malongenparken avvecklas och 
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att nya hundrastgårdar anläggs vid Älvsborgsgatan och i 
Rosenlundsparken. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2023/823-1 Tjänsteutlåtande 
 SÖD 2023/823-2 2023,823 Bilaga 1 Hundrastgård Malongen 
 SÖD 2023/823-3 2023,823 Bilaga 3 Hundrastgård 

Rosenlundsparken 
 SÖD 2023/823-4 2023,823 Bilaga 2 Hundrastgård 

Älvsborgsgatan 
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§ 14 
Skrivelse från C och L om badplatser  
Svar på skrivelse av Lars Rottem Krangnes (C) och Johan 
Lisspers (L). 
SÖD 2023/474 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på skrivelsen. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen. 
  
Lars Rottem Krangnes (C), Jonas Nilsson m.fl. (M) och Johan 
Lisspers (L) anmälde ett gemensamt förslag till beslut (Bilaga). 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Anders Göransson (S) ställde förslagen mot varandra 
och konstaterade att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 
  

Reservationer 
Lars Rottem Krangnes (C), Jonas Nilsson m.fl. (M) och Johan 
Lisspers (L) reserverade sig mot beslutet till förmån för sitt 
gemensamma förslag (Bilaga). 
  

Ersättaryttrande 
Erik Ehrs (KD) ställer sig bakom det gemensamma förslaget från 
Centerpartiet, Liberalerna och Moderaterna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I samband med nämndsammanträdet den 27 april 2023 gav 
Södermalms stadsdelsnämnd stadsdelsförvaltningen i uppdrag att 
bereda en skrivelse av Lars Rottem Krangnes (C) och Johan 
Lisspers (L) om badplatser. I skrivelsen beskrivs att vattnet utgör en 
stor del av Stockholm. Skrivelsens författare vill därför att stadens 
vatten ska tillgängliggöras med fler strandbad, vattennära broar, 
badflottar, badstegar och soldäck. Med anledning av ovannämnda 
önskar skrivelsens författare svar på några frågor som rör 
förvaltningens planering för fler strand- och bryggbad samt 
kartläggningen av fler vinterbadplatser. 
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Stadsdelsförvaltningen ser positivt på att fler bad kan tillkomma 
inom stadsdelsområdet. Enligt förvaltningen bör i första hand 
platser som anges i Handlingsplan för nya bad 2022 utredas vidare 
innan ytterligare eventuella platser övervägs. 
 
Utöver en utökning av Tanto strandbad finns i dagsläget ingen 
tidplan för eventuella ytterligare nya bad inom stadsdelsområdet. 
Förvaltningen kommer i samband med kommande 
verksamhetsplaner återkomma med förslag på eventuella ytterligare 
platser där fördjupad utredning kan påbörjas. Detta exempelvis 
längs med Årstaviken där bad är tillåtet. Förvaltningen planerar 
även att ytterligare undersöka förutsättningarna för ett bad i 
Hammarby Sjöstad. 
 
Vid ett eventuellt anläggande av en officiell vinterbadplats inom 
stadsdelsområdet, anser förvaltningen att ett sådant i första hand bör 
placeras intill den befintliga bastuflotten vid Tanto strandbad. 
Likaså rekommenderas eventuella ytterligare bastuflottar att 
lokaliseras till samma plats. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2023/474-3 Tjänsteutlåtande 
 SÖD 2023/474-1 Skrivelse från (C) och (L) om badplatser 
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Södermalms stadsdelsnämnd 
 
Skrivelse från C och L om 
badplatser // Motion om fler 
badplatser i staden  

 
Ärende 14 och 21 
 
Lars Rottem Krangnes (C)  
Jonas Nilsson m.fl. (M)  
Johan Lisspers (L)  
Erik Ehrs (KD) e.y. 

 
 
 
Förslag till beslut  
 

1. Att tillstyrka motionen om fler badplatser i staden  
2. Att föreslå för kommunstyrelsen att ge lämplig nämnd och förvaltning ansvar för 

frågor som rör vinterbad och bastubad 
3. Att därutöver anföra:  

 
Vi tackar förvaltningen för svaret på skrivelsen. Det är positivt att förvaltningen nu arbetar 
med utökning av Tanto strandbad. Dock skriver förvaltningen i tjänsteutlåtandet i ärende 14 
att det i dagsläget inte finns någon tidplan för eventuella ytterligare nya bad i stadsdelen.  
 
Mot bakgrund av gällande handlingsplan för fler bad och förvaltningens påpekande av att 
anläggning av nya badplatser är en omfattande process, anser vi att det behövs en tydlig tid- 
och färdplan som anger riktning utöver kommande budgetår och verksamhetsplan.  
 
Vi uppfattar att både förvaltningen och den politiska majoriteten är positiva till fler badplatser 
i stadsdelen. Då behöver man också prioritera frågan på riktigt. Det är olyckligt att det inte 
fanns med skrivningar om bad i den så kallade fleråringen som majoriteten ställde sig bakom i 
april, dvs. underlag för budget 2024 med inriktning för 2025 och 2026.  
 
Vi förväntar att majoriteten återkommer i frågan när budget och verksamhetsplan ska beslutas 
i december. Vi hoppas också att majoriteten tar ansvar och ser till att en färdplan för 
genomförande av handlingsplanen tas fram och ingår i verksamhetsplanen samt utgör 
underlag för kommande fleråring.  
 
Ett annat hinder för snabbare etablering av flera bad i Södermalm och Stockholm är att det 
saknas en tydlig central funktion med samordningsansvar för bryggor, bastuanläggningar och 
badplatser. Förvaltningen är positiv till detta enligt tjänsteutlåtandet i ärende 21, Motion om 
fler badplatser i staden. Vi ställer oss bakom förslagen i motionen.  
 
Det framgår av förvaltningens tjänsteutlåtande i ärende 14 att det inte finns någon tydlig 
placering av ansvaret för vinterbad och bastubad i Stockholm. Ingen nämnd i staden äger 
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frågan och det är därför svårt att komma framåt. Stadsdelsnämnden bör rekommendera 
kommunstyrelsen att ge lämplig nämnd och förvaltning ansvar för frågor som rör vinterbad 
och bastubad. 
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§ 15 
Medborgarförslag gällande fler badbryggor längs med 
Årstaviken  
Svar på medborgarförslag 
SÖD 2023/661 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på medborgarförslaget. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag som 
föreslår att fler badbryggor anläggs längs med Årstaviken. 
Förslagsställaren beskriver att hen tillsammans med familjen ofta 
badar från bryggan nedanför Eriksdalslunden men att det ofta är 
trångt på bryggan då den är populär. Den stora trängseln på bryggan 
pekar enligt förslagsställaren på att det finns ett stort behov av fler 
badbryggor i Årstaviken. 
 
Stadsdelsförvaltningen är medveten om att det finns ett stort 
önskemål om att få tillgång till fler badplatser och ser positivt på att 
fler bad kan tillkomma inom stadsdelsområdet. De platser som 
enligt stadens ”Handlingsplan för nya bad 2022” är aktuella att 
undersöka vidare för nya bad, och som berör Årstaviken, är området 
nedanför Erikdalslundens koloniområde samt en utökning av 
strandbadet i Tantolunden. 
 
I verksamhetsplanen för 2023 har stadsdelsnämnden beslutat att 
prioritera en utökning av strandbadet i Tantolunden där det under 
året pågår en utredning kring vilka förutsättningar som finns för 
detta. Förvaltningen kommer att arbeta med att undersöka vilka 
ytterligare platser, utöver en utökning av strandbadet i Tantolunden, 
där det bedöms finnas bäst förutsättningar att anlägga nya bad. 
Detta gäller exempelvis området nedanför Eriksdalslundens 
koloniområde där bad är tillåtet. På denna plats kan det enligt 
förvaltningen vara aktuellt att undersöka möjligheten att tillföra fler 
badbryggor. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2023/661-5 Tjänsteutlåtande Medborgarförslag 
gällande fler badbryggor längs med Årstaviken 
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 SÖD 2023/661-6 Bilaga 
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§ 16 
Medborgarförslag gällande fler badbryggor och bastu  
Svar på medborgarförslag 
SÖD 2023/795 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
2. Den del av medborgarförslaget som innebär att båtbryggor 

omvandlas till badbryggor överförs till idrottsnämnden för 
besvarande. 

  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag som 
föreslår att fler badbryggor, bastuanläggningar samt ett kallbadhus 
anläggs inom Södermalms stadsdelsområde. Utbudet av dessa 
anläggningar är eftersatt och möter, enligt förslagsställarna, inte 
medborgarnas önskemål. 
 
Stadsdelsförvaltningen tackar för medborgarförslaget som syftar till 
att öka utbudet av bad och bastubad inom stadsdelsområdet. 
Stadsdelsförvaltningen är medveten om att det finns ett stort 
önskemål att utveckla badmöjligheterna inom stadsdelsområdet och 
ser positivt på en sådan utveckling. 
 
I verksamhetsplanen för 2023 har stadsdelsnämnden beslutat att 
prioritera en utökning av det befintliga strandbadet i Tantolunden 
där det under året pågår en utredning kring vilka förutsättningar 
som finns för detta. Förvaltningen kommer i samband med 
kommande verksamhetsplaner återkomma med förslag på 
eventuella ytterligare platser, utöver en utökning av strandbadet i 
Tantolunden, där fördjupad utredning kan påbörjas i enlighet med 
stadens framtagna ”Handlingsplan för nya bad 2022”. 
 
Då idrottsnämnden utgör kontaktyta gentemot bland annat 
båtklubbarna inom staden föreslår förvaltningen att 
stadsdelsnämnden överför den del av medborgarförslaget som 
innebär att båtbryggor omvandlas till badbryggor till 
idrottsnämnden för besvarande. 
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Handlingar i ärendet 
 SÖD 2023/795-5 Tjänsteutlåtande Medborgarförslag 

gällande fler badbryggor och bastu 
 SÖD 2023/795-6 Bilaga, SÖD 2023_795 
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§ 17 
Medborgarförslag gällande att stadens pensionärer får 
tillgång till rabatterad lunch vid Södermalms samtliga 
skolor inklusive Hammarby Sjöstad och Gamla stan  
SÖD 2023/552 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på medborgarförslaget. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen. 
  
Lars Rottem Krangnes (C), Jonas Nilsson m.fl. (M) och Johan 
Lisspers (L) anmälde ett gemensamt förslag till beslut (Bilaga). 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Anders Göransson (S) ställde förslagen mot varandra 
och konstaterade att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 
  

Reservationer 
Lars Rottem Krangnes (C), Jonas Nilsson m.fl. (M) och Johan 
Lisspers (L) reserverade sig mot beslutet till förmån för sitt 
gemensamma förslag (Bilaga). 
  

Ersättaryttrande 
Erik Ehrs (KD) ställer sig bakom det gemensamma förslaget från 
Centerpartiet, Liberalerna och Moderaterna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag gällande 
att stadens pensionärer får tillgång till rabatterad lunch vid 
Södermalms samtliga skolor, inklusive Hammarby Sjöstad och 
Gamla stan. 
 
Förvaltningen ser positivt på förslaget att det ska finnas möjlighet 
för pensionärer att äta lunch på stadens skolor till en kostnad som 
skolorna avgör. Förvaltningen har sedan 2018 ett samarbete med 
Åsö grundskola som serverar lunch till personer 65 år och äldre i 
skolans matsal. Det är utbildningsförvaltningen som ansvarar för 
skolorna i Stockholms stad och det är upp till varje skola att avgöra 
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om möjligheten finns att erbjuda lunch till andra än eleverna. 
 
Förvaltningen har på nytt tagit kontakt med skolorna för att 
undersöka möjligheten att servera lunch till pensionärer och de 
flesta instämmer med förvaltningen att det vore en god idé men 
svarar att det för närvarande inte är möjligt på grund av 
utrymmesbrist i skolornas matsalar. 
 
Sedan tidigare har förvaltningen ett pågående samarbete med 
flertalet restauranger och caféer på Södermalm och i Hammarby 
Sjöstad som erbjuder rabatter för seniorer. Utöver detta serveras 
även lunch på flera av förvaltningens träffpunkter och mötesplatser 
för äldre och anhöriga. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2023/552-9 Tjänsteutlåtande - svar på 
medborgarförslag SÖD 2023/552 

 SÖD 2023/552-9.1 SÖD 2023-552_Bortredigerad 
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Södermalms stadsdelsnämnd 
 

Medborgarförslag om att 
stadens pensionärer får tillgång 
till rabatterad lunch vid 
Södermalms samtliga skolor, 
inklusive Hammarby Sjöstad och 
Gamla stan 
 
Ärende 17 

 
Lars Rottem Krangnes (C)  
Jonas Nilsson m.fl. (M)  
Johan Lisspers (L)  
Erik Ehrs (KD) e.y. 

 
 
 
 
Förslag till beslut  
 

1. Att uppdra åt förvaltningen att fortsätta ansträngningarna för att utöka utbudet av 
rabatterade eller självkostnadsprissatta luncher för pensionärer och återkoppla till 
nämnden på lämpligt sätt.  

2. Att förvaltningen på ett kostnadseffektivt sätt undersöker efterfrågan på rabatterade 
luncher hos stadsdelens pensionärer.  

3. Att därutöver anföra följande:  
 
Vi tackar för medborgarförslaget och de ansträngningar som gjorts och idag görs av 
förvaltningen för att ge pensionärer tillgång till rabatterade eller självkostnadsprissatta 
luncher inom förvaltningsområdet. Det är positivt att förvaltningen gjort nya försök att få 
skolor att öppna dörrarna för detta och de privata och kommunala aktörer som idag erbjuder 
sådana luncher.  
 
Det är dock tråkigt att försöken inte lett till någon utökning av utbudet hos skolor. Trots den 
betydande storleken på förvaltningsområdet är det enbart en skola idag som erbjuder luncher 
till pensionärer. Vi hoppas att detta utbud kan förbättras och tror inte att dagens nivå 
motsvarar efterfrågan.  
 
Många skolor anger att platsbrist är orsaken till att de inte kan ge tillgång till pensionärer. Vi 
hoppas att förvaltningen kan hjälpa skolorna att hitta lösningar. Någon skolas matsals-
öppettider kanske kan förlängas eller dess platstillgång förbättras genom att se över och 
förbättra lokalen och möbleringen. Samverkan och samarbete mellan skolan och 
äldreomsorgens personal borde också kunna vara en möjlighet.  
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Med målet att förbättra livskvaliteten för stadsdelsområdets pensionärer föreslår vi därför att 
förvaltningen fortsätter att se över hur utbudet av rabatterade eller självkostnadsprissatta 
luncher för pensionärer kan utökas samt på lämpligt sätt kartlägger efterfrågan. Detta kan 
bidra till att identifiera aktuella åtgärder och stärka förutsättningarna för at utveckla 
stadsdelens service och stöd till seniorer. 
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§ 18 
Inkomna medborgarförslag september 2023  
SÖD 2023/856 
 

Beslut  
1. Medborgarförslag gällande Medborgarförslag gällande 

återöppnande av utomhusbassäng på Eriksdalsbadet SÖD 
2023/901 överlämnas till idrottsnämnden. 

2. Medborgarförslag gällande brobatet Årstaviken SÖD 
2023/914 överlämnas till trafikverket. 

3. Medborgarförslag om ny rastgård för småhundar SÖD 
2023/917 överlämnas till förvaltningen för beredning. 

4. Medborgarförslag gällande utökande av Barnängens 
koloniträdgårdsförenings område SÖD 2023/926 
överlämnas till förvaltningen för beredning. 

5. Medborgarförslag gällande cykelförbud i Tantolunden SÖD 
2023/934 överlämnas till trafiknämnden. 

6. Medborgarförslag gällande förtydligande av cykeltrafik och 
regler SÖD 2023/1006 överlämnas till trafiknämnden. 

7. Medborgarförslag gällande ny träfflokal på Södermalm SÖD 
2023/925 överlämnas till förvaltningen för beredning. 

8. Medborgarförslag om alkoholförbud i parken Bysistäppan 
mellan Brännkyrkagatan och Hornsgatan SÖD 2023/930 
överlämnas till förvaltningen för beredning. 

  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen. 
  

Särskilt uttalande 
Ordföranden Anders Göransson m.fl. (S), Frida Nehrfors Hultén 
m.fl. (V) och Magnus Palm (MP) anmälde ett gemensamt särskilt 
uttalande (bilaga). 
 

Sammanfattning av ärendet  
Under augusti har åtta medborgarförslag lämnats in till Södermalms 
stadsdelsnämnd. Nämnden beslutar om förslagen ska beredas av 
förvaltningen eller hanteras på annat sätt, utifrån förslag från 
förvaltningen. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2023/856-1 (Godkänd - R 1) Inkomna 
medborgarförslag september 2023 

 SÖD 2023/856-1.1 SÖD 2023-1006_Bortredigerad 
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 SÖD 2023/856-1.2 SÖD 2023-925_Bortredigerad 
 SÖD 2023/856-1.3 SÖD 2023-930_Bortredigerad 
 SÖD 2023/856-1.4 SÖD 2023-934_Bortredigerad 
 SÖD 2023/856-1.5 SÖD 2023-926_Bortredigerad 
 SÖD 2023/856-1.6 SÖD 2023-914_Bortredigerad 
 SÖD 2023/856-1.7 SÖD 2023-901_Bortredigerad 
 SÖD 2023/856-1.8 SÖD 2023-917_Bortredigerad 
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Södermalm 

2023-10-19 
Ärende 18 

Inkomna medborgarförslag september 2023 
Anders Göransson m.fl. S 

Frida Nehrfors Hultén m.fl. V 
Magnus Palm MP 

     
Särskilt uttalande  
 
Vi vill göra följande medskick till trafiknämnden avseende Medborgarförslag 
gällande cykelförbud i Tantolunden SÖD 2023/934.  
 
Strandpromenaden längs med Årstaviken är en fantastisk succé. Människor i alla 
åldrar promenerar, löptränar och cyklar. Det är framgången (läs trängseln) som av 
och till skapar en del bekymmer.  
 
Vi förordar därför en linje där försiktighet och hänsyn vägleder arbetet i området 
framöver, det gäller både stadens insatser och relationerna medborgarna emellan.  
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§ 19 
Remiss av Stockholms stads reviderade strategi för att 
förhindra att barn, unga och unga vuxna dras in i 
kriminalitet  
Svar på remiss från kommunstyrelsen dnr KS 2023/758 
SÖD 2023/686 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på remissen 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen. 
  
Lars Rottem Krangnes (C), Jonas Nilsson m.fl. (M) och Johan 
Lisspers (L) anmälde ett gemensamt förslag till beslut (Bilaga). 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Anders Göransson (S) ställde förslagen mot varandra 
och konstaterade att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 
  

Reservationer 
Lars Rottem Krangnes (C), Jonas Nilsson m.fl. (M) och Johan 
Lisspers (L) reserverade sig mot beslutet till förmån för sitt 
gemensamma förslag (Bilaga). 
  

Ersättaryttrande 
Erik Ehrs (KD) ställer sig bakom det gemensamma förslaget från 
Centerpartiet, Liberalerna och Moderaterna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stockholms stads strategi för att förhindra att barn, unga och unga 
vuxna dras in i kriminalitet togs fram 2019 och gällde till och med 
2022. Strategin har under våren 2023 reviderats av socialnämnden i 
samarbete med stadsdelsnämnderna och berörda facknämnder. 
 
Den reviderade strategin fortsätter att fokusera på de fyra områden 
vilka låg till grund för strategin 2019-2022, något som bidrar till ett 
långsiktigt och förutsägbart arbete och som innebär att berörda 
nämnder kan fortsätta med sina åtaganden inom strategins områden. 
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Strategins huvudsakliga tyngdpunkt är på främjande, tidiga och 
förebyggande insatser eftersom det skapar bättre förutsättningar att 
förhindra 
uppkomsten av beteenden än att bryta destruktiva och kriminella 
utvecklingsbanor. Likväl poängteras att barn, unga och unga vuxna 
med komplex och långt framskriden problematik ska ges bästa 
möjliga förutsättningar att lämna den kriminella miljön och att de 
ska erbjudas effektiva och individuellt utformade insatser. 
 
Förvaltningen anser att det är positivt och angeläget att staden har 
en strategi för arbetet att minska risken för att barn, unga och unga 
vuxna dras in i kriminalitet. Strategin bidrar till ökad samsyn och 
likställighet inom staden. Förvaltningen ser det som positivt att 
strategin har ett tydligt fokus på tidigt förebyggande arbete och 
vikten av både strategisk och operativ samverkan internt, i staden 
men också med andra huvudmän, exempelvis regionen. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2023/686-2 Tjänsteutlåtande, Remiss av Stockholms 
stads reviderade strategi för att förhindra att barn, unga och 
vuxna dras in i kriminalitet 

 SÖD 2023/686-1.1 Tjänsteutlåtande - Stockholms stads 
reviderade strategi för att förhindra att barn, unga och unga 
vuxna dras in i kriminalitet 

 SÖD 2023/686-1.2 Bilaga - Stockholms stads strategi 2023-
2026 för att förhindra att barn, unga och unga vuxna dras in i 
kriminalitet 
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Södermalms stadsdelsnämnd  
 
Remiss av Stockholms stads 
reviderade strategi för att 
förhindra att barn, unga och 
unga vuxna dras in i 
kriminalitet 

 
Ärende 19 
 
Lars Rottem Krangnes (C)  
Jonas Nilsson m.fl. (M)  
Johan Lisspers (L)  
Erik Ehrs (KD) e.y.  

 
 
 
 
Förslag till beslut 
 

1. Att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut 
2. Att komplettera strategin med skrivningar om tidiga allvarssamtal riktade mot unga 

som uppvisar riskbeteenden 
3. Att därutöver anföra:  

 
Det är av yttersta vikt att staden arbetar parallellt med akuta och förebyggande åtgärder. 
Målsättningen måste vara att ingen ung ska dras in i kriminalitet. Vi välkomnar därför att 
majoriteten tar vidare den strategi som togs fram under förra mandatperioden samt att de 
målsättningar som där sattes upp även löper över till nuvarande plan. Givet hur läget ser ut 
idag behöver dock arbetet intensifieras.  
 
Staden måste ha ett tydligt fokus på att förhindra att brott begås från första början. Vi vet att 
unga som växer upp i utanförskap har en ökad risk att dras in i en negativ livsstil med våld 
och kriminalitet. Här behöver staden göra mer för att skapa trygga och blandade 
boendemiljöer, se till att skolorna i hela staden får jämlika förutsättningar och bidra till att fler 
barn ser sina föräldrar gå till jobbet på morgonen. Att skolor i Stockholm nu måste dra ner på 
kuratorstöd, extraresurser och små särskilda undervisningsgrupper bådar inte gott för 
framtiden.  
 
Stödinsatser till barn och unga som riskerar att hamna i kriminalitet ska komma in direkt när 
det finns misstanke. Stöd till föräldrarna ska erbjudas och socialtjänsten må ha de resurser 
som behövs för att använda möjligheten till så kallad mellantvång när det behövs. Genom 
allvarssamtal måste barnet och dennes föräldrar träffa en socialsekreterare och en uniformerad 
polis för att prata om hur man ska hantera situationen och vad konsekvensen blir om man 
fortsätter begå brott. Tyvärr har vänsterstyrets slopande av allvarssamtalen tagit bort en viktig 
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förebyggande åtgärd för fortsatt kriminalitet. Det är olyckligt när välfungerande verktyg som 
behöver utvecklas istället avvecklas – av ideologiska skäl.  
 
Utvecklingen kan vändas med ett bredare batteri av åtgärder. I Stockholms stad måste vi bli 
bättre på att systematiskt lära oss av andra städer, inom- och utomlands, som har hittat 
framgångsrika arbetssätt mot våldet och kriminaliteten. Vi vill också se tydliga uppdrag till 
nämnder och bolag om att samlokalisera socialsekreterare och polis i stadens alla 
lokalpolisområden, stärka samarbetet med civilsamhället om konkreta förebyggande insatser, 
tillsätta fler ordningsvakter, underlätta för fler nattvandrande föräldrar och förbättra 
förutsättningarna för ett engagerat föreningsliv. 
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§ 20 
Remiss av Stockholms stads strategi för parklekar  
Svar på remiss från kommunstyrelsen dnr KS 2023/775 
SÖD 2023/743 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
2. Att därutöver framföra: 

  
Vi vill att staden ser över hur vi kan förenkla uthyrningen av 
parklekarna på den tid då de inte är öppna och att det blir en del i 
stadens strategi för parklekar. Många på Södermalm med lägre 
inkomster bor trångt och har inte plats att ha barnkalas hemma. 
Möjligheten att hyra lämplig lokal till en rimlig hyra kan betyda 
mycket.  
 
Ett födelsekalas i Stora Bleckans parklek bidrar dessutom till liv 
och rörelse. Samtidigt finns ett antal krav om personal på plats m.m. 
som gör en sådan uthyrning både kostsam och krånglig. Vi vill 
därför uppmana staden att se om det inte går att hitta en modell som 
kan underlätta en sådan uthyrning. För en stängd parklek gör ingen 
lycklig. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen. 
  
Ordföranden Anders Göransson (S), Frida Nehrfors Hultén m.fl. 
(V) och Magnus Palm (MP) anmälde ett gemensamt förslag till 
beslut (Bilaga) till vilket Lars Rottem Krangnes (C), Jonas Nilsson 
m.fl. (M), Johan Lisspers (L) och Martin Westmont (SD) anslöt sig. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Anders Göransson (S) ställde de två förslagen mot 
varandra och konstaterade att nämnden beslutat enligt det 
gemensamma förslaget från (S), (V) och (MP). 
  

Särskilt uttalande 
Lars Rottem Krangnes (C), Jonas Nilsson m.fl. (M) och Johan 
Lisspers (L) anmälde ett gemensamt särskilt uttalande (Bilaga). 
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Ersättaryttrande 
Erik Ehrs (KD) ställer sig bakom det gemensamma uttalandet från 
Centerpartiet, Liberalerna och Moderaterna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stockholms stads strategi för parklekar ska ge en riktning för 
parklekarnas arbete. Parklekarna ska bidra till att ge alla barn i 
Stockholm en meningsfull fritid och tillgång till trygga 
mötesplatser. Strategin lyfter ett antal områden som staden ska 
fokusera på för att utveckla verksamheten och nå uppsatta mål. 
Strategin förtydligar även ansvarsfördelningen mellan olika centrala 
aktörer. Stockholms stads strategi för parklekar gäller för perioden 
2023 till och med 2026. 
 
Förvaltningen är positiva till förslaget till Stockholms stads strategi 
för parklekar då det kan bidra till att stadens parklekar utvecklas, 
stärks och i än högre utsträckning möter förväntningar och behov 
hos barn i Stockholm. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2023/743-2 (Godkänd - R 1) Remiss av Stockholms 
stads strategi för parklekar  

 SÖD 2023/743-1.3 Tjänsteutlåtande - Stockholms stads 
strategi för parklekar 

 SÖD 2023/743-1.1 Bilaga 2 - Barnkonsekvensanalys i 
arbetet med Stockholms stads strategi för parklekar 

 SÖD 2023/743-1.2 Bilaga 1 - Förslag till Stockholms stads 
strategi för parklekar 
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2023-10-19 
Ärende 20 

Stockholms stads strategi för parklekar 
Anders Göransson m.fl. S  

Frida Nehrfors Hultén m.fl. V 
Magnus Palm MP 

  
 
Förslag till beslut  
Att bifalla förvaltningens förslag med följande tillägg 
 
Vi vill att staden ser över hur vi kan förenkla uthyrningen av parklekarna på den tid då de inte 
är öppna och att det blir en del i stadens strategi för parklekar. Många på Södermalm med 
lägre inkomster bor trångt och har inte plats att ha barnkalas hemma. Möjligheten att hyra 
lämplig lokal till en rimlig hyra kan betyda mycket.  
 
Ett födelsekalas i Stora Bleckans parklek bidrar dessutom till liv och rörelse. Samtidigt finns 
ett antal krav om personal på plats m.m. som gör en sådan uthyrning både kostsam och 
krånglig. Vi vill därför uppmana staden att se om det inte går att hitta en modell som kan 
underlätta en sådan uthyrning. För en stängd parklek gör ingen lycklig. 
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2023-10-19 
 
Södermalms stadsdelsnämnd 
 
Remiss av Stockholms stads 
strategi för fler parklekar  
 
Ärende 20   

 
Lars Rottem Krangnes (C)  
Jonas Nilsson m.fl. (M)  
Johan Lisspers (L)  
Erik Ehrs (KD) e.y.  

 
 

 

Särskilt uttalande 

Det är glädjande att vi nu kan ta emot strategin för parklekar. Under förra mandatperioden 
initierade våra partier en utredning av parklekarnas verksamhet samt förslag på utveckling. 
Förslaget till strategi ligger väl i linje med våra höjda ambitioner på fritidsområdet. Det är 
med stolthet vi konstaterar att tillskapandet av en samordnande fackförvaltning för barn, 
kultur- och fritidsområdet var ett klokt steg i stadens utveckling och sedan dess har arbetet 
verkligen tagit fart.  

Parklekarna utgör tillsammans med andra fritidsinsatser en viktig del i en kedja av viktiga 
förebyggande insatser för barn och unga. Stor variation finns bland stadsdelarnas parklekar. 
Kompetensförsörjningen och parkleksbyggnadernas fysiska skick är en utmaning för många. 
Vi ser fram emot att ta del av kommande uppföljningar på strategin och hoppas att detta fokus 
på parklekarna också kan hjälpa majoriteten här i Södermalm att prioritera denna uppskattade 
verksamhet.  
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§ 21 
Remiss av Motion om fler badplatser i staden  
Svar på remiss från kommunstyrelsen, KS 2023/547 
SÖD 2023/672 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden överlämnar stadsdelsförvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen. 
  
Lars Rottem Krangnes (C), Jonas Nilsson m.fl. (M) och Johan 
Lisspers (L) anmälde ett gemensamt förslag till beslut (Bilaga). 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Anders Göransson (S) ställde förslagen mot varandra 
och konstaterade att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 
  

Reservationer 
Lars Rottem Krangnes (C), Jonas Nilsson m.fl. (M) och Johan 
Lisspers (L) reserverade sig mot beslutet till förmån för sitt 
gemensamma förslag (Bilaga). 
  

Ersättaryttrande 
Erik Ehrs (KD) ställer sig bakom det gemensamma förslaget från 
Centerpartiet, Liberalerna och Moderaterna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnden har av kommunstyrelsen fått en motion av 
Dennis Wedin (M) om fler badplatser i staden. I motionen framförs 
att det finns goda badmöjligheter i Stockholm men att dessa 
möjligheter kan bli avsevärt mycket bättre vilket också efterfrågas 
av stockholmarna. Motionären föreslår mot bakgrund av detta att 
kommunstyrelsen ges i uppdrag att i samverkan med berörda 
nämnder ta fram konkreta förslag på platser i staden där det är 
möjligt att anlägga nya bad samt att en badgeneral inrättas för att 
förenkla tillståndsprocesser och aktivt arbeta för att Stockholm får 
fler bad på plats. 
 
Stadsdelsförvaltningen ser, liksom motionens författare, positivt på 
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att möjligheterna till bad inom staden utvecklas. Enligt 
förvaltningen bör i första hand de platser som anges i Handlingsplan 
för nya bad 2022, där bland annat en utökning av Tanto strandbad, 
ett nytt bad nedanför Erikdalslundens koloniområde samt flera 
platser på Reimersholme inom Södermalms stadsdelsområde finns 
med, utredas vidare innan ytterligare eventuella platser övervägs. 
 
I motionen anges att kommunstyrelsen ges i uppdrag att peka ut 
minst tio platser där nya badanläggningar kan vara möjliga att 
anlägga, både praktiskt och juridiskt. Förvaltningen anser att den 
redan framtagna handlingsplanen för nya bad pekar ut möjliga 
badplatser. 
 
I stadsdelsnämndens verksamhetsplan för 2023 finns ett beslut att 
prioritera en utökning av det befintliga strandbadet i Tantolunden 
utifrån Handlingsplan för nya bad 2022. För tillfället pågår arbetet 
med vattenprovtagning vid aktuell plats samt utredning av de 
tillstånd som behövs för att kunna möjliggöra en utökning av badet i 
Tantolunden. 
 
Beträffande det i motionen föreslagna inrättandet av en badgeneral 
ser förvaltningen positivt på att det inom staden finns en central 
funktion som kan utgöra stöd i arbetet med att få till fler bryggor, 
bastuanläggningar och badplatser. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2023/672-2 Tjänsteutlåtande, Remiss av Motion om 
fler badplatser i staden, Stadsmiljö 

 SÖD 2023/672-1.1 Motion om fler badplatser i staden 
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Södermalms stadsdelsnämnd 
 
Skrivelse från C och L om 
badplatser // Motion om fler 
badplatser i staden  

 
Ärende 14 och 21 
 
Lars Rottem Krangnes (C)  
Jonas Nilsson m.fl. (M)  
Johan Lisspers (L)  
Erik Ehrs (KD) e.y. 

 
 
 
Förslag till beslut  
 

1. Att tillstyrka motionen om fler badplatser i staden  
2. Att föreslå för kommunstyrelsen att ge lämplig nämnd och förvaltning ansvar för 

frågor som rör vinterbad och bastubad 
3. Att därutöver anföra:  

 
Vi tackar förvaltningen för svaret på skrivelsen. Det är positivt att förvaltningen nu arbetar 
med utökning av Tanto strandbad. Dock skriver förvaltningen i tjänsteutlåtandet i ärende 14 
att det i dagsläget inte finns någon tidplan för eventuella ytterligare nya bad i stadsdelen.  
 
Mot bakgrund av gällande handlingsplan för fler bad och förvaltningens påpekande av att 
anläggning av nya badplatser är en omfattande process, anser vi att det behövs en tydlig tid- 
och färdplan som anger riktning utöver kommande budgetår och verksamhetsplan.  
 
Vi uppfattar att både förvaltningen och den politiska majoriteten är positiva till fler badplatser 
i stadsdelen. Då behöver man också prioritera frågan på riktigt. Det är olyckligt att det inte 
fanns med skrivningar om bad i den så kallade fleråringen som majoriteten ställde sig bakom i 
april, dvs. underlag för budget 2024 med inriktning för 2025 och 2026.  
 
Vi förväntar att majoriteten återkommer i frågan när budget och verksamhetsplan ska beslutas 
i december. Vi hoppas också att majoriteten tar ansvar och ser till att en färdplan för 
genomförande av handlingsplanen tas fram och ingår i verksamhetsplanen samt utgör 
underlag för kommande fleråring.  
 
Ett annat hinder för snabbare etablering av flera bad i Södermalm och Stockholm är att det 
saknas en tydlig central funktion med samordningsansvar för bryggor, bastuanläggningar och 
badplatser. Förvaltningen är positiv till detta enligt tjänsteutlåtandet i ärende 21, Motion om 
fler badplatser i staden. Vi ställer oss bakom förslagen i motionen.  
 
Det framgår av förvaltningens tjänsteutlåtande i ärende 14 att det inte finns någon tydlig 
placering av ansvaret för vinterbad och bastubad i Stockholm. Ingen nämnd i staden äger 
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frågan och det är därför svårt att komma framåt. Stadsdelsnämnden bör rekommendera 
kommunstyrelsen att ge lämplig nämnd och förvaltning ansvar för frågor som rör vinterbad 
och bastubad. 
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§ 22 
Stockholms stads trygghetsprogram 2024-2027  
Remiss från kommunstyrelsen KS 2023/739 
SÖD 2023/720 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
2. Att därutöver framföra: 

  
Vad händer under tiden när vi bygger och bygger om? Frågan lyfts i 
programmet utifrån ett brottsförebyggande perspektiv. Det är både 
viktigt och bra men vi vill se ett bredare perspektiv. Trygghet är 
mer än brottsförebyggande.  
24 juni 2013 spelades sista matchen på Söderstadion. Kort därefter 
revs den. Sedan dess har platsen har varit öde. Det är många 
matcher som aldrig blivit spelade. Fatbursparken är en av 
Södermalms viktigaste parker. Det har också varit en till stora delar 
övergiven plats i över tio år, undantaget några försök till 
platsaktivering. Det har bidragit till att det regionala stråk som går 
från Stockholms Södra till Medborgarplatsen blivit otryggare och 
mindre trevligt. Ett liknade exempel, i mindre format, är SL:s 
lokaler på Hornsbruksgatan. De har varit tomma i mer än 15 år. Vi 
har fått en förfallen yta, en övergiven plats som i perioder blivit ett 
tillhåll.     
 
I förslaget till trygghetsprogram står att det är ”…viktigt att stadens 
fysiska utveckling innefattar ett brottförebyggande perspektiv, från 
planering till genomförande, och att arbetet sker i samverkan med 
berörda nämnder, bolagsstyrelser och samverkansaktörer.” 
 
Vi tror inte det räcker för att få till trygga och trevliga stadsmiljöer. 
Ska vi lyckas med det måste vi också fokusera på trivsel, hållbarhet 
och vikten av en levande stad. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen. 
  
Ordföranden Anders Göransson (S), Frida Nehrfors Hultén m.fl. 
(V) och Magnus Palm (MP) anmälde ett gemensamt förslag till 
beslut. 
  
Lars Rottem Krangnes (C) och Johan Lisspers (L) anmälde ett 
gemensamt förslag till beslut (Bilaga) till vilket Jonas Nilsson m.fl. 
(M) anslöt sig. 
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Beslutsgång 
Ordföranden Anders Göransson (S) ställde förslagen mot varandra 
och konstaterade att nämnden beslutat enligt det gemensamma 
förslaget från (S), (V) och (MP) 
  

Reservationer 
Lars Rottem Krangnes (C), Johan Lisspers (L) och Jonas Nilsson 
m.fl. (M) reserverade sig mot beslutet till förmån för sitt 
gemensamma förslag (Bilaga). 
  

Särskilt uttalande 
Martin Westmont (SD) anmäler ett särskilt uttalande (bilaga). 
  

Ersättaryttrande 
Erik Ehrs (KD) anmäler ett ersättaryttrande (Bilaga). 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stockholm stads trygghetsprogram 2020-2023 antogs av 
kommunfullmäktige 2021 och har nu reviderats. Struktur, 
fokusområden och ansvar i förslag till nytt trygghetsprogram för 
2024-2027 är huvudsakligen samma som i nu gällande 
trygghetsprogram. Programmet har uppdaterats med ny lagstiftning 
inom området och ett antal nya exempel på stadens arbete inom 
fokusområdena. Det övergripande målet för stadens samlade 
brottsförebyggande och trygghetsskapande arbete är att tryggheten 
ska öka genom förebyggande insatser. Trygghetsprogrammet 
fokuserar både på social och situationell prevention och har även 
fortsättningsvis fyra fokusområden. Dessa är förebyggande insatser, 
riktade sociala insatser, stadens offentliga miljö och 
stadsutveckling. 
 
Förvaltningen ställer sig positiv till det reviderade 
trygghetsprogrammet. Staden har fortsatt stora utmaningar inom det 
brottsförebyggande och trygghetsskapande området och 
trygghetsprogrammet utgör en viktig del för att motverka detta 
genom att skapa förutsättningar för ett systematiskt 
brottsförebyggande arbete med ett omfattande preventivt socialt 
arbete, riktade insatser och trygghetsskapande åtgärder i den fysiska 
miljön. Programmet lyfter de utmaningar som finns i samhället 
kopplat till utsatthet för brott och den minskade tryggheten och 
ligger bra i linje med det arbete som förvaltningen bedriver. 
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Handlingar i ärendet 
 SÖD 2023/720-2 Tjänsteutlåtande, Stockholms stads 

trygghetsprogram 2024-2027 
 SÖD 2023/720-1.2 Kopia av godkänt tjänsteutlåtande: KS 

2023/739 Tjänsteutlåtande 
 SÖD 2023/720-1.1 KS 2023/739 Bilaga 1 
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Ärende 22 

Stockholms stads trygghetsprogram 2024–2027 
Anders Göransson m.fl. S  

Frida Nehrfors Hultén m.fl. V 
Magnus Palm MP 

  
 
Förslag till beslut  
Att bifalla förvaltningens förslag med följande tillägg 
 
Vad händer under tiden när vi bygger och bygger om? Frågan lyfts i programmet utifrån ett 
brottsförebyggande perspektiv. Det är både viktigt och bra men vi vill se ett bredare 
perspektiv. Trygghet är mer än brottsförebyggande.   
 
24 juni 2013 spelades sista matchen på Söderstadion. Kort därefter revs den. Sedan dess har 
platsen har varit öde. Det är många matcher som aldrig blivit spelade. Fatbursparken är en av 
Södermalms viktigaste parker. Det har också varit en till stora delar övergiven plats i över tio 
år, undantaget några försök till platsaktivering. Det har bidragit till att det regionala stråk som 
går från Stockholms Södra till Medborgarplatsen blivit otryggare och mindre trevligt. Ett 
liknade exempel, i mindre format, är SL:s lokaler på Hornsbruksgatan. De har varit tomma i 
mer än 15 år. Vi har fått en förfallen yta, en övergiven plats som i perioder blivit ett tillhåll.     
 
I förslaget till trygghetsprogram står att det är ”…viktigt att stadens fysiska utveckling 
innefattar ett brottförebyggande perspektiv, från planering till genomförande, och att arbetet 
sker i samverkan med berörda nämnder, bolagsstyrelser och samverkansaktörer.”  
 
Vi tror inte det räcker för att få till trygga och trevliga stadsmiljöer. Ska vi lyckas med det 
måste vi också fokusera på trivsel, hållbarhet och vikten av en levande stad.    
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Södermalms stadsdelsnämnd  
 
Remiss av Stockholms stads 
trygghetsprogram 2024–
2027  

 
Ärende 22 
 
Lars Rottem Krangnes (C) 
Johan Lisspers (L)  
 
 
 

 
Förslag till beslut 

 
1. Att delvis godkänna förvaltningens förslag till svar på remissen 

 
2. Att därutöver anföra:  

 

Stockholms stads Trygghetsprogram 2024–2027 utgör en bra situationsbeskrivning men 
saknar konkretion på hur trygghetsinsatser ska genomföras. Det saknas information om vad 
som ska göras och varför. 

Många trygghetsskapande insatser är mycket specifika, inom socialtjänsten handlar det bland 
annat om fältassistenters uppsökande arbete eller föräldrastödsprogram. För att ett sådant här 
dokument verkligen ska bli ett styrande program att arbeta efter behöver analysen kopplas 
ihop med de insatser som bör göras inom de olika områdena åtminstone på ett övergripande 
plan, så att tydliga budgetavsättningar kan göras. 

* * * 

Det att vara utsatt för olika former av våld i hemmet som barn utgör en stor riskfaktor för att 
själv begå våldsbrott som ungdom eller vuxen. Alla barn som växer upp i Stockholm ska ha 
ett så bra skydd som möjligt mot att utsättas för våld i hemmet. De förebyggande insatserna 
bör stärkas, bland annat genom kompetenshöjning hos personer som möter barn i förskola, 
skola och fritid. Trygghetsprogrammet bör även kompletteras med förtydliganden av att detta 
är ett prioriterat område, av vilka verktyg som finns att tillgå och vilka insatser som förväntas 
av stadens olika nämnder och bolag.   

 

Sida 49 (65)



 
 
 

 
Södermalms 
stadsdelsnämnd 
Särskilt uttalande 
2023-10-19 
Ärende 22 
Dnr SÖD 2023/720 

 
 
 
Svar på remiss av Stockholms stads trygghetsprogram 2024-2027 
 
Sverigedemokraterna anser att Trygghetsprogram 2024-2027 generellt är en bättre version 
än den förra. Särskilt med hänvisning till att stadens arbete mot välfärdsbrottsligheten växlar 
upp. Dock anser vi inte att trygghetsprogrammet är heltäckande på något vis. Dels måste mer 
göras för att stockholmarnas skattemedel inte läcker ut till vare sig bedragare, den 
organiserade brottsligheten eller föreningar vars kopplingar till islamistiska 
terrororganisationer inte med otvivelaktig tydlighet går att motbevisa. Det gäller bland annat 
studieförbundet Ibn Rushd med uppenbara kopplingar till det muslimska brödraskapet och 
därmed  dess palestinska förgrening Hamas. 
 
Dels gäller det även avsaknaden av tillräckliga ekonomiska medel för att ombesörja en rimlig 
andel ordningsvakter i varje stadsdel. I Trygghetsprogram 2024-2027 lyfts det fram flera 
positiva effekter i den miljö som ordningsvakterna verkar inom. Enligt rutinaktivitetsteorin, som 
även nämns i Trygghetsprogram 2024-2027, är det tre faktorer som föranleder brottslig 
aktivitet. Det behövs en motiverad förövare, ett objekt som kan utsättas för brottslig aktivitet 
och en avsaknad av avskräckande faktor mot den brottsliga aktiviteten. Ordningsvakter är i 
många fall en tydligt avskräckande faktor. Men genom att aktivt och kraftfullt minimera den i 
många fall ensamt avskräckande faktorn i stadsdelarna, ordningsvakterna, skapar majoriteten 
en betydligt tillgängligare miljö för brottslig aktivitet. Det är fel väg att gå och majoriteten 
underlättar därför för gängkriminella och andra kriminella element att genomföra sina brottsliga 
aktiviteter i Stockholm. Med det sagt är inte ordningsvakter den enda lösningen på den grova 
och hänsynslösa gängkriminaliteten i Stockholm, men det är en tydlig visuell barriär som både 
kan avskräcka och beivra brottslig aktivitet i området. 
 
 
 
Martin Westmont (SD) 
 
Ulf Wester (SD) 
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Södermalms Stadsdelsnämnd 
2023-10-19 

Ärende 22 
 
Stockholm stads trygghetsprogram 
2024-2027 
 

 
 
Erik Ehrs (KD)  

 
 
Ersättaryttrande 
 
KD välkomnar att vänstermajoriteten anammat vissa av de strukturer som föregående 
majoritet inrättat. Vi beklagar däremot att den nya politiska ledningen skjuter ifrån sig 
ansvaret för styrning och uppföljning i trygghetsarbetet. Den löpande rapporteringen av 
stadens trygghetsarbete, som påbörjades under KD:s tid som ansvariga för trygghetspolitiken, 
riskerar att falla mellan stolarna när majoriteten nu lagt ner trygghetsutskottet. Vidare har vi 
sett tydliga tendenser till att förskjuta ansvaret till stadsdelarna som med ordningsvaktsfrågan. 
I den övergången slutade det med att inga ordningsvakter anställdes av stadsdelarna trots 
andra signaler från styret. Vi ser en risk att helhetsansvaret för trygghetsfrågor urholkas och 
stöts ifrån.  
 
Övergripande ser vi att nya vänstermajoriteten smalnar av trygghetsarbetet. KD värdesätter 
det socialt förebyggande arbetet högt men förstår att trygghetsarbetet till del även behöver 
ske reaktivt. Värdefulla polisresurser som kunde gått till andra goda mål kommer i framtiden 
i högre grad behövas vid ordningsproblem där ordningsvakter tidigare täckt upp.  
 
KD välkomnar vänsterpartiernas nyvakna insikter om systemhotande brottslighet som 
välfärdsbrott och bedrägerier. I handling har vi dock sett: Att äldrenämndens tidigare satsning 
på förebyggande insatser mot äldres utsatthet för bedrägerier har slopats, att föregående 
majoritets satsning på FUT-handläggare tagits bort och KD:s förslag på en central 
bidragsnämnd för att samordna exempelvis föreningsbidragen har nekats. 
 
I trygghetsplanens nya prioriterade områdena har flera tidigare tagits bort: 
avhopparverksamhet, otillåten påverkan, våldsbejakande extremism, otillåtna bosättningar, 
ordningsvakter samt kameror. Det svar som givits på bortfallet är att målen arbetats in och 
inkorporerats i nya målen. Vi hoppas att dessa frågor framåt i handling inte glöms bort eller 
faller mellan stolarna.   
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§ 23 
Remiss av Övergripande samverkansöverenskommelse 
mellan Stockholms stad och Polisregion Stockholm  
Remiss från kommunstyrelsen KS 2023/740 
SÖD 2023/713 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på remissen. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen. 
  
Lars Rottem Krangnes (C) och Johan Lisspers (L) anmälde ett 
gemensamt förslag till beslut (Bilaga) till vilket Jonas Nilsson m.fl. 
(M) anslöt sig. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Anders Göransson (S) ställde förslagen mot varandra 
och konstaterade att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag 
till beslut. 
  

Reservationer 
Lars Rottem Krangnes (C), Johan Lisspers (L) och Jonas Nilsson 
m.fl. (M) reserverade sig mot beslutet till förmån för sitt 
gemensamma förslag (Bilaga). 
  

Ersättaryttrande 
Erik Ehrs (KD) ställer sig bakom det gemensamma förslaget från 
(C) och (L). 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsledningskontoret har tillsammans med Polisregion Stockholm 
tagit fram en ny övergripande samverkansöverenskommelse mellan 
Stockholms stad och Polisregion Stockholm som gäller från och 
med i januari 2024. Det övergripande målet med 
samverkansöverenskommelsen är att stockholmarnas trygghet ska 
öka och att den faktiska brottsligheten ska minska. Ett antal 
prioriterade utmaningar lyfts fram i en bilaga till överenskommelsen 
där samverkan är särskilt påkallad på såväl lokal som central nivå. 
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De prioriterade samverkansområdena är unga i riskzon för 
destruktivt beteende, otrygga och brottsutsatta platser, 
systemhotande brottslighet, särskilt utsatta och sårbara brottsoffer 
samt kriminella miljöer och livsstilar. I lokala 
samverkansöverenskommelser fastställs samverkansområden 
utifrån lokal lägesbild. Den lokala nivån ska beröra de fem 
stadsövergripande prioriterade samverkansområdena i framtagande 
av lokal lägesbild, åtgärder och mål. 
 
 
 
Förvaltningens uppfattning är att samverkansöverenskommelsen 
med Polisregion Stockholm utgör en viktig del i arbetet med att 
skapa förutsättningar för ett gemensamt och systematiskt arbete 
inom prioriterade samverkansområden både på lokal och central 
nivå i staden. De prioriterade samverkansområden som tagits fram i 
 
överenskommelsen stämmer väl överens med det trygghetsskapande 
och brottsförebyggande arbete som utförs på Södermalms 
stadsdelsförvaltning utifrån hur problembilden ser ut inom 
stadsdelsområdet. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2023/713-2 Tjänsteutlåtande till Remiss om 
Övergripande samverkansöverenskommelse mellan 
Stockholms stad och Polisregion Stockholm 

 SÖD 2023/713-1.3 KS 2023/740 Tjänsteutlåtande 
 SÖD 2023/713-1.1 KS 2023/740 Bilaga 2 
 SÖD 2023/713-1.2 KS 2023/740 Bilaga 1 
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Södermalms stadsdelsnämnd  
 

Remiss av Övergripande  
samverkansöverenskommelse  

mellan Stockholms stad  
och Polisregion Stockholm  

 
Ärende 23 
 
Lars Rottem Krangnes (C) 
Johan Lisspers (L)  
Erik Ehrs (KD) e.y.  

 
 
 
 

Förslag till beslut 
 

1. Att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut. 
2. Att samverkansöverenskommelsen kompletteras i enlighet med vad som anförs nedan. 
3. Därutöver anföra följande:  

 
Överlag ställer vi oss positiva till samverkansöverenskommelsen men några 
samverkansområden bör kompletteras. Det bör även säkerställas att förvaltningarnas, i 
synnerhet stadsdelsförvaltningarnas samverkansorganisation, så långt möjligt samordnas inom 
den struktur som samverkansöverenskommelsen beskriver. På så sätt kan onödiga möten och 
dubbelarbete undvikas. En lärdom från tidigare samverkansöverenskommelser är att för att 
uppnå bästa resultat bör både struktur, förväntningar och målbild vara tydligt för samtliga 
samverkansparter. 
 
När det gäller de fem prioriterade samverkansområdena i bilagan borde dessa kompletteras 
enligt följande: 
 
Unga i riskzon för destruktivt beteende 
Under denna rubrik bör en fjärde målsättning läggas till om att unga som utvecklat extremt 
våldsbeteende eller grov kriminalitet ska få god behandling, följas upp på lång sikt och 
återkomsten från institution förberedas noga för att undvika återfall. Motiveringen till att 
omhändertagna barn bör lyftas fram särskilt är att de utgör en mycket central rekryteringsbas 
för gängkriminalitet och utförandet av grova våldsdåd. Omhändertagna och placerade barn är 
en riskgrupp innan, under och efter placering. Det räcker således i dessa fall inte med det 
arbete vi gör idag och inte heller med förebyggande eller tidiga insatser eftersom målgruppen 
inte nås av dessa. 
 
Särskilt utsatta och sårbara brottsoffer och vittnen 
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Här bör vittnen läggas till i samverkansområdets rubrik och den tredje målsättningen. Detta då 
vittnen idag ofta får mycket bristfälligt stöd, samtidigt som de är helt nödvändiga för 
rättsprocesserna. Fler och fler vittnen, inte minst unga, säger ingenting i polisförhör och 
rättegångar vilket gör att gärningspersoner frias. Det är inte heller ovanligt att föräldrar inte 
vill att deras barn ska medverka i utredningar som vittnen. Det talas ibland om en 
tystnadskultur, men vårt kartläggningsarbete under förra mandatperioden visade att det 
snarare handlade om en rädslans kultur. Här är det helt avgörande att olika aktörer i 
rättskedjan samverkar, eftersom vittnena precis som brottsoffren annars faller mellan stolarna.  
 
Kriminella miljöer och livsstilar  
Både under denna rubrik och under rubriken Särskilt utsatta och sårbara brottsoffer och 
vittnen bör det tydligt framgå att barn särskilt ska prioriteras. Det är en så pass central 
prioritering att det även bör stå inledningsvis i själva huvuddokumentet. 
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§ 29 
Kontorsremiss, förslag till prioriterat gångvägnät  
Anmälningsärende 
SÖD 2023/666 
 

Beslut  
Ärendet läggs till handlingarna 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) föreslog att nämnden skulle 
besluta att lägga ärendet till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Södermalms stadsdelsförvaltning har tillsammans med andra 
stadsdelsförvaltningar inom staden erhållit en kontorsremiss som 
innehåller ett förslag till prioriterat gångvägnät. Det övergripande 
syftet med förslaget är att locka fler människor att gå. Det 
prioriterade gångvägnätet pekar ut särskilt attraktiva gångstråk som 
tillsammans binder samman stadens viktiga målpunkter. Det 
prioriterade gångvägnätet består av fyra olika stråktyper: 
Huvudgångstråk, stadslivsstråk, framtida stråk och strategiska 
kopplingar. 
 
Förvaltningen angav i sitt kontorsyttrande att förslaget tydligare 
behöver beskriva skillnaderna i drifts-, underhålls- och 
investeringsnivå jämfört med det övriga gångvägnätet som också 
ska vara tryggt, tillgängligt och tydligt. Idag prioriterar 
förvaltningen underhållet av gångvägar på parkmark utifrån behov 
så att de är säkra och funktionella. 
 
Förvaltningen beskrev vidare att det i missivbrevet till remissen 
anges att det prioriterade gångvägnätet kommer att prövas under 
cirka ett års tid innan det utvärderas och justeras och att det först 
därefter kan det bli aktuellt att besluta om det politiskt. 
Förvaltningen undrade i detta sammanhang hur denna prövning ska 
genomföras, hur det ska utvärderas och vem som ska följa upp. 
Förvaltningen uppgav i sitt svar att om ändringar i det nuvarande 
arbetet kring skötsel- och underhåll av gångbanor ska göras kan 
detta inte ske förrän i samband med en ny upphandling då nivåerna 
redan är fastslagna i aktuellt avtal. Förvaltningen uppgav vidare att 
beträffande investeringsinsatser på gångbanor så beslutas detta i 
samband med att verksamhetsplanerna antas. 
 
Förvaltningen angav slutligen att det är viktigt att det finns medel 
att söka, eller att medel tilldelas, så att stadsdelsnämnderna kan 

Sida 56 (65)



 
 

Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 10/2023 
 

2023-10-19 

genomföra eventuella nödvändiga uppgraderingar av utpekade stråk 
på parkmark. Ett alternativ som förvaltningen uppgav är att 
trafikkontoret tillåts investera i de prioriterade gångstråken på 
parkmark, på samma sätt som gäller för de prioriterade 
cykelstråken. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2023/666-3 Anmälan, kontorsremiss, förslag till 
prioriterat gångvägnät, anmälningsärende. 

 SÖD 2023/666-1.1 Stockholms prioriterade 
gångvägnät_remissversion juni 2023 

 SÖD 2023/666-1 Kontorsremiss, förslag till prioriterat 
gångvägnät 
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§ 30 
Förvaltningsgruppens protokoll 2023  
SÖD 2023/12 
 

Beslut  
Ärendet läggs till handlingarna. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) föreslog att nämnden skulle 
besluta att lägga ärendet till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Protokoll från Södermalms förvaltningsgrupps möte den 9 oktober 
anmäldes. 
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§ 31 
Protokoll Södermalms pensionärsråd 2023  
SÖD 2023/10 
 

Beslut  
Ärendet läggs till handlingarna. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) föreslog att nämnden skulle 
besluta att lägga ärendet till handlingarna. 
  
 

Sammanfattning av ärendet  
Protokoll från Södermalms pensionärsråds sammanträde den 9 
oktober 2023 anmäldes. 
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§ 32 
Anmälan av delegationsbeslut 2023  
SÖD 2023/9 
 

Beslut  
Ärendet läggs till handlingarna. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) föreslog att nämnden skulle 
besluta att lägga ärendet till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
 Beslut om tillstånd att få ta del av sekretessbelagda 

handlingar och uppgifter för forskningsändamål och i 
utbildningssyfte. SÖD 2023/1046 

 Anmälan om lex Sarah avseende verksamhet i egen regi 
oktober 2023. SÖD 2022/1448 

 Anmälan om lex Sarah avseende verksamhet i enskild regi 
oktober 2023. SÖD 2022/1449 
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§ 33 
Information från förvaltningen  
  
Inget att informera om. 
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§ 34 
Övriga frågor  
  
Johan Lisspers (L) undrade vilka föreningar som skulle få bidrag i 
ärende 8. Alexandra Wynn svarar på frågan. 
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§ 35 
Skrivelse från (C) om HBTQI-kompetens inom 
äldreomsorgen  

Beslut  
Nämnden beslutar att överlämna skrivelse till förvaltningen för 
beredning. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) föreslog att nämnden skulle 
besluta att överlämna skrivelsen till förvaltningen för beredning. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Lars Rottem Krangnes (C) anmälde en skrivelse från Centerpartiet 
om HBTQI-kompetens inom äldreomsorgen (Bilaga). 
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Södermalms stadsdelsnämnd 
 
Skrivelse om hbtqi-
kompetens inom 
äldreomsorgen  

 
Lars Rottem Krangnes (C)  

 
 
 
Skrivelse om hbtqi-kompetens inom äldreomsorgen  
 
Äldreomsorgen ska vara jämlik och inkluderande för alla som behöver den. Det innebär att 
äldreomsorgen ska vara personcentrerad och individuellt anpassat. Då är det en förutsättning 
att medarbetarna har de kunskaper, kunskapsstöd och resurser som behövs för att ge en jämlik 
omsorg och göra den enskilda och anhöriga delaktiga i utformningen.  
 
Många äldre hbtqi-personer känner oro för att behöva flytta till äldreboende eller få hemtjänst, 
bland annat för att de är osäkra på bemötande och kunskap hos personalen. Samtidigt har 
endast en mindre andel kommuner ett aktivt hbtqi-arbete kopplat till likabehandling av äldre. 
Det visar en ny kartläggning som Socialstyrelsen har gjort. 
 
Var femte kommun har under de senaste tre åren genomfört någon form av kunskapshöjande 
aktivitet för personalen inom vård och omsorg som innefattat information om äldre hbtqi-
personer. Ungefär var fjärde kommun svarar ja på frågorna om de har synliga markörer såsom 
regnbågsflaggor, använder inkluderande språk i mallar och blanketter alternativt samarbetar 
med frivilligorganisationer. 
 
Det är glädjande att majoriteten i finansborgarrådets budgetförslag för 2024 aviserar att man 
delvis ska genomföra ett förslag som Centerpartiet lyfte redan förra mandatperioden, att se 
över efterfrågan och påbörja planeringen av seniorbostäder med hbtqi-inriktning. Här har 
Norlandias samarbete med RFSL om hbtqi-certifiering av äldreboendet Hanveden i Haninge 
varit ett föredöme. Detta är ett exempel på hur mångfald och valfrihet inom välfärden bidrar 
till innovationer även i den kommunalt drivna verksamheten.  
 
Centerpartiet vill höja ambitionerna för Stockholms äldreomsorg ytterligare. I vårt förslag till 
verksamhetsplan och budget för Södermalm stadsdelsnämnd 2023 prioriterade vi att stärka 
medarbetarnas kompetens i inkluderande och jämlikt bemötande för äldre hbtqi-personer. I 
majoritetens budgetförslag för 2024 finns positiva skrivningar om bemötande av hbtqi-
personer inom äldreomsorgen, dock är detta exakt samma skrivningar som 2023 och konkreta 
uppdrag till nämnder och bolag saknas.  
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Detta innebär att vi i Södermalm behöver ta egna initiativ i vår budget och verksamhetsplan 
för att säkerställa konkreta förbättringar nästa år. Centerpartiet kommer återkomma till detta 
när ärendena kommer upp i nämnden i december 2023.  
 
Med anledning av ovan vill vi fråga: 
 

1. Hur säkerställer förvaltningen att personalen inom äldreomsorgen, i enlighet med bl.a. 
skrivningarna i 2023 års budget, har den kompetens och det kunskapsstöd som behövs 
för ett gott bemötande av äldre hbtqi-personer?  
 

2. Finns det konkreta planer på insatser i syfte att förstärka hbtqi-kompetensen hos 
personalen? Om inte, hur anser förvaltningen att en sådan kompetensförstärkning på 
lämpligaste sätt kan genomföras?  
 

3. På vilket sätt inkluderas dessa perspektiv i verksamhetsuppföljningen av egna och 
fristående verksamheter inom äldreomsorgen?  
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